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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 8/2022  

konaného dne 20. 10. 2022 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 5. Tomáš Preininger 

2. Pavel Antonín 6. Miloslav Vrzal 

3. Ondřej Škoda 7. Ivan Kuželka 

4. Vít Kaňkovský (předseda) 8. Soňa Měrtlová (tajemnice) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zdeněk Faltus 4. Miroslav Vácha 

2. Jana Nagyová 5. Radek Černý (místopředseda) 

3. Tereza Mašková 6. Libor Kuchyňa 

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Ivana Ryglová (Dětské centrum Jihlava) 

3. Jana Fárová (Trojlístek – centrum pro děti a rodinu Kamenice nad Lipou) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za 1. pololetí 2022 – setkání 

s ředitelkami, Dětského centra Jihlava, příspěvkové organizace a Trojlístku, centra pro děti a 

rodinu, příspěvkovou organizací; 

3. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví; 

4. Aktualizace Strategie paliativní péče v Kraji Vysočina; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu č. 7/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 
 
2. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za 1. pololetí 2022 – 
setkání s ředitelkami, Dětského centra Jihlava, příspěvkové organizace a Trojlístku, 
centra pro děti a rodinu, příspěvkovou organizací 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály obsahující informace o výsledcích 
hospodaření organizací za první pololetí roku 2022. 
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Ivana Ryglová, ředitelka Dětského centra Jihlava, sdělila, že v posledních měsících dochází 
k výraznému růstu nákladů zejména za léky, stravu a základní materiál. V prostorách dětského 
centra probíhá v současné době finančně náročná investice Kraje Vysočina – rekonstrukce 
sklepních prostor. V dětském centru jsou děti s tak závažným zdravotním handicapem, že není 
možné je umístit do náhradních rodin. Na jaře byla otevřena jednotka dětské paliativní péče. 
V zařízení fungují rehabilitace, klinický psycholog (obrovský nárůst poskytované péče v covidové 
a postcovidové době), jeslová skupina a zařízení poskytuje také azyl pro matky s dětmi. 
V závěru pohovořila o zprostředkovávání adopcí dětí do Švédska.  
 
Následovala diskuse o obdobném typu zařízení - Diagnostickém ústavu sociální péče Černovice 
a mezinárodní adopci. 
 
Jana Fárová, ředitelka Trojlístku, centra pro děti a rodinu Kamenice nad Lipou, uvedla, že 
v rámci transformace rozšířilo zařízení od prosince 2021 činnost o sociální rehabilitaci pro rodiny 
s dětmi, která slouží jako prevence odebrání dítěte od matky. Trojlístek má v pronájmu dům se 
třemi byty. První rodina služby využila v březnu a v současné době jsou všechny byty obsazené. 
Na MPSV byla podána žádost o dotaci ve výši 2,8 mil. Kč, skutečně vyplacená dotace byla ve 
výši 1,1 mil. Kč a přes 300 tis. Kč poskytnul Kraj Vysočina. Hospodaření za první pololetí vypadá 
dobře, do konce roku bude ale situace horší. Zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc 
(ZDVOP) – došlo k navýšení částky z 22 tis. na 36 tis. Kč na dítě, již není třeba dofinancovávat 
z rozpočtu. Kladný výsledek hospodaření vykazuje výkon pěstounské péče – doprovázení 
pěstounské péče. V rámci dětského domova jsou v zařízení umístěny také děti z Jihočeského 
kraje, z toho důvodu je s Jihočeským krajem uzavřená smlouva k úhradě nákladů za pobyt dětí, 
které mají trvalý pobyt mimo Kraj Vysočina.   
 
Vít Kaňkovský sdělil, že je v současné době trend rušit kojenecké ústavy, ale není vyřešeno, co 
bude s dětmi výrazně postiženými. Problém je také s dlouhodobými pěstouny, kterých je 
v některých krajích nedostatek.  
 
 
3. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Soňa Měrtlová uvedla, že stížnosti řeší krajský úřad podle zákona o zdravotních službách. 
Stížnost se podává poskytovateli, proti kterému směřuje. Pokud osoba, která podala 
poskytovateli stížnost, s jejím vyřízením nesouhlasí, může podat stížnost krajskému úřadu, který 
tomuto poskytovateli udělil oprávnění k poskytování zdravotních služeb. Zároveň uvede důvody 
nesouhlasu s vyřízením stížnosti poskytovatelem. Krajský úřad na základě stížnosti nebo z moci 
úřední, a to zejména pro posouzení případů, u nichž vznikly pochybnosti, zda byl při poskytování 
zdravotních služeb dodržen správný odborný postup, popřípadě k vyloučení příčinné souvislosti 
mezi nesprávným postupem a újmou na zdraví pacientovi při poskytování zdravotních služeb 
může ustavit nezávislého odborníka nebo nezávislou odbornou komisi.   
Přehled počtu, obsahu a řešení stížností je uveden v podkladovém materiálu.  
 
Na základě dotazu Ivana Kuželky Soňa Měrtlová sdělila, že v případě důvodných stížností byla 
většinou problémem komunikace mezi pacientem a zdravotníkem.  
 
Z dalšího jednání se omluvili a odešli členové komise Vít Kaňkovský a Lukáš Kettner. Řízení 
jednání komise dle předchozí domluvy na zbytek programu převzal MUDr. Ondřej Škoda.  
 
 
4. Aktualizace Strategie paliativní péče v Kraji Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
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Soňa Měrtlová informovala, že materiál v úvodu hodnotí stanovené cíle z minulého období 
a v závěru uvádí, kam by se měla oblast paliativní péče posunout. Zahrnuje mimo jiné informace 
o tom, že v každé nemocnici v Kraji Vysočina vznikly paliativní konziliární týmy. Dále byly nově 
otevřeny paliativní ambulance v každém okrese. Rozrostla se mobilní specializovaná paliativní 
péče. Materiál bude předložen k projednání také Komisi sociální a pro oblast protidrogové 
politiky Rady Kraje Vysočina a následně bude předložen radě kraje ke schválení. V rámci 
paliativní péče se nastavuje nová spolupráce se smluvními partnery (Jihočeský kraj, 
Jihomoravský kraj, Dolní Rakousko, Kraj Vysočina). Byly domluveny okruhy spolupráce, mimo 
jiné v rámci výměny zkušeností.  
 
Usnesení 006/08/2022/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
materiál Strategie rozvoje paliativní péče do roku 2027 dle materiálu ZdK-08-2022-04, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 3 se zdrželi) – hlasování proběhlo po skončení jednání 
elektronickou formou per rollam. 
 
 
5. Diskuze, různé 
Miloslav Vrzal upozornil na aktuální nedostatek léků. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 10. 11. 2022 od 15:30. 
 
 
6. Závěr 
Ondřej Škoda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 25. 10. 2022. 


